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Správa zo 79. generálneho zasadnutia 
Európskeho zväzu chovateľov 
27.5.2017.  EGER / Maďarsko 

 

 

 

Generálne zasadnutie EE  je vyvrcholením jednacieho maratónu počas  troch rokovacích dní  

chovateľského mítingu Entente Europeenne . 79 zasadnutie sa konalo v meste Eger kde nás 

hostil   poriadajúci  maďarský zväz  chovateľov   . 

Na úvod sa prítomným, prihovoril Gion Gross prezident EE,ktorý srdečne privítal všetkých 

delegátov . Svoj príhovor nezačal  ako vždy pozitívnou vetou ale   skonštatoval ,že to bol pre 

nás chovateľov veľmi ťažký rok. Povedal, že pohľad späť nie je zlý , ale my sa musíme dívať 

dopredu čo je dôležitejšie  .  Na úvod privítal   Čestného prezidenta EE Ursa Freiburghausa,, 

čestných členov EE,. Vyzval prítomných o tichú spomienku na  našich zosnulých   kolegov , 

menovite spomenul Dr. W.Luntghen bývalého predsedu holubiarskej sekcie .   Prítomným 

oznámil, že simultánny preklad budú robiť  J.L. Frindel do Francúzštiny a U.Lochmann do 

Angličtiny .   

Konštatovanie prítomných : Prítomných bolo spolu 123 delegátov a odovzdaných 92 

hlasovacích lístkov, kde  absolútna väčšina je 47 hlasov .  

Ako sčítací komisári boli navrhnutý  Stefan Röthlisberger, (CH)  a  Rainer Retschitzegger ( A) 

,ktorý boli prítomnými  schválený .  Rokovanie pokračovalo podľa  programu ,ktorý bol 

schválený bez zmeny .  

3. Potvrdenie protokolu z posledného generálneho zasadnutia  vo Viedni  zo dňa 

07.05.2016.  Protokol bol jednohlasne schválený a generálna sekretárka  Esther Huwiler bola 

odmenená poďakovaním  a potleskom  . 

4. Správu prezidenta  predniesol samozrejme prezident EE  Gion  Gross  . Na úvod upozornil 

s humorom jemu príznačným  , že nebude hovoriť o vtáčej chrípke aby zbytočne 

netraumatizoval poslucháčov,  a že to nechá na profesora Schilleho,do ktorého parkety toto 

spadá, Taktiež nebude hovoriť o činnosti za minulý rok, to že nechá na generálnu sekretárku . 

No a že sa nebude venovať ani  podmienkam v chovoch zvierat ,že o tom hovoril v minulom 

roku  . Svoj príhovor zameral na  dôležitosť  chovateľstva . . EE je silná a veľká organizácia  a  

dôležité sú jej všetky odbornosti  .Hovoril, že málokto si uvedomuje ,ako je každý chovateľ 

dôležitý  nielen pre EE ale aj pre spoločnosť ,  a že veľmi veľa plemien  ešte stále existuje iba 

vďaka nám chovateľom.  Bohužiaľ i naša organizácia  a jej základňa starne .  Je na nás , aby 

sme si pripravili svojich nástupcov . Táto príprava  spočíva  v tom, aby sme mladých  ľudí 

správne motivovali . Motivácia musí byť našimi dobrými radami ale i modernejším prístupom 

napríklad k  propagácii a reklame  . Ľudia sa opäť vracajú k domácemu chovu , sami si  chcú 
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dochovať  kvalitné  mäso a vajcia .  Samozrejme že sú tu i protitlaky „ milovníkov zvierat  “ , 

,ale my musíme jasne dať najavo že svoje zvieratá chováme i pre úžitok  . Samozrejme , že 

nám chov prináša i radosť, zábavu  a relax.  Ako vo svojej správe podotkol prezident G .Gross   

bohužiaľ stále sa potýkame i s osobnými  „ nie príliš oprávnenými „  a mnohokrát 

i nezmyselnými  trenicami, ktoré nerobia chovateľstvu dobrú službu, a musia ísť pri  tvorbe 

spolkov , alebo zväzov bokom .   ďalšou témou príhovoru  bolo financovanie . Tu vyzdvihol 

stále veľmi aktívnu snahu  čestného prezidenta Ursa Freiburghausa ,ktorý stále získava 

nemalé finančné sponzorské prostriedky.  Sponzoring je však vec labilná a nie vždy istá. 

Vieme že   časť prijmov je závislá na Európskej  výstave.  V tej súvislosti informoval 

o jednaniach a príprave EV v Herningu 2018 .   Prezident potom informoval o jeho účasti na 

rôznych národných 

výstavách  a poďakoval 

všetkým chovateľom za  

činnosť vo svojich zväzoch 

a členom prezídia EE (obr 

2) za konštruktívnu 

spoluprácu  .  Ako povedal 

na záver musíme isť vpred 

a zaželal delegátom 

úspešnú sezónu  2017. 

 Viceprezident EE    I. 

Rohringer vyzval prítomných na schválenie správy správy prezidenta . Správa bola 

jednohlasne schválená a odmenená aplauzom .  

5. Generálna sekretárka EE  Esther Huwiler predniesla svoju správu  .Na úvod svojej správy , 

povedala , že rok bol už kľudnejší ako predchádzajúci, ktorý bol po Európskej výstave  . Vo 

svoje správe sa vrátila  k minuloročnému generálnemu   zasadnutiu v Rakúsku kde bolo 129 

delegátov  a ktorý bol i rokom  doplnenia prezídia o nového člena , ,-predsedu hydinárskej 

sekcie Dr. A. Verelsta  . Taktiež sa vrátila k vzdaniu sa poriadania EV v roku 2021 Nemeckom  

.Hovorila o  návšteve  na medzinárodnom školení posudzovateľov hydiny a holubov vo 

Švajčiarsku . Informovala o rokovaní prezídia 5.2.2017  v Egeri ,kde boli hlavnými témami EV 

a príprava GZ.   Hovorila o nových kontaktoch ,ktoré  má Prof.Schille v súvislosti s EU 

a situáciou ohľadne  vtáčej chrípky .    Ďalej sa venovala téme  modernizovanej  web stránke 

EE ,kde veľkú prácu  vykonáva Hana. Zurcher  a Denis Pasques. Ďalšia téma  bola elektronická 

registrácia, kde  bohužiaľ ešte veľa krajín nie je  zaregistrovaných .  Generálna sekretárka 

informovala o činnosti a práci prezídia. Kde je veľmi dobrá spolupráca  .Vysvetlila, že   

prezídium malo  iba jedno jednanie medzi *GZ , ale to neznamená že pracovali menej. Veľa 

záležitostí riešia cez videokonferencie  , email a telefón, čim veľmi ušetrili na cestovných  

nákladoch , Všetkým členom prezídia poďakovala  za  perfektnú spoluprácu  . Veľké 

poďakovanie  obdržal  i M Bovet za  tlmočenie  do Francúzštiny.   Na záver zaželala všetkým 

prítomným veľa šťastia a  úspešnú sezónu . 
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Prezident G.Gross vyzval prítomných  na schválenie správy generálnej sekretárky .  Správa 

bola jednohlasne schválená a Gion Gross poďakoval  za  vynikajúcu spoluprácu .  

 

6. Správy  jednotlivých sekcií predniesli ich predsedovia .( hydiny, holuby, okrasné vtáctvo 

,králiky a morčatá .  Vo svojich  správach informovali  predsedovia o práci svojich  

štandardných komisií , medzinárodných školeniach , špeciálnych  výstavách a ďalších  

záležitostiach súvisejúcich s odbornou prácou. ( podrobné správy Vám určite priblížia 

delegáti jednotlivých odborností ) 

7. Správu  rady pre zdravie a ochranu zvierat EE  podal jej predseda prof. Hans Joachim 

Schille  . Ako povedal prof.Schille rok 2016 bol pre chovateľov „annus horribilis “- Hrozný rok 

. Ktorý mal za následky nielen uzavretie chovov ale i zrušenie  výstav a bohužiaľ i mnohokrát 

nezmyselné sanačné  následky.  Chovateľskú Európu postihy dva vírusy . U hydiny to  je  

H5N8 a u králikov RHDV2 . Oba vírusy si vyžiadali nemalé straty v chovoch . I keď bola 

napríklad pre králiky dostupná  i vakcína z Francúzska , táto nebola vo všetkých krajinách 

povolená . Čo svedčí o rôznych praktikách  v rôznych krajinách . Zo strany EE išlo k EU  128 

rôznych návrhov   v súvislosti s opatreniami . Bolo dosiahnuté že nie vždy je nutné 

usmrcovania vtákov v ( rizikovej oblasti a epidémie) . Všetko je na miestnych úradoch  .  

Veľmi dôležité je však udržiavať hydinu v optimálnych podmienkach  a hlavne v čase  

tiahnutia divých vtákov je nutná ich izolácia .   Nesmieme dávať  úradom zámienky  na  

postihy a prípadne likvidácie našich chovov  .Prof. Schille  poďakoval za   obrovskú 

spoluprácu ktorú odviedli .Hans Zuercher , Dr. Rey-Bellet,  Esther Huwiler a Gion Gross práve 

na spoločných jednaniach v Bruseli kde máme   dobré kontakty .   Rozhodne treba tlačiť na  

inštitúcie vo svojich krajinách . 

Správy predsedov sekcii a správa predsedu rady na ochranu zvierat  prof. Schilleho boli 

jednohlasne schválené  

 

8. Správa pokladníka EE predniesol  pokladník  W.Littau . Informoval o stave finančných 

prostriedkov a taktiež o restoch ,ktoré majú niektoré krajiny . 

Stav pokladne k  31.12.2016 bol 74‘353 EUR . 

Yvon Weissenbacher následne podal revíznu správu ktorá potvrdila  bezchybnú prácu 

pokladníka a odporúčal plénu prijať pokladničnú správu.  

Pokladničná a revízna  správa boli jednohlasne prijaté a schválené , čo potvrdilo bezchybnú 

prácu pokladníka a prezídia .  

  

Gion Gross prezentoval prítomným plán  likvidity, v ktorom prezentoval  plán rozpočtu do 

roku 2022  . 
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9. Voľby  . Tak ako je  dané podľa reglementu v roku 2017  nás čakali voľby v niektorých 

 orgánoch EE.  Tento bod viedol Urs .Freiburghaus .   

9.1 Voľby prezidenta :   Na funkciu prezidenta opäť ďalej kandidoval stávajúci  prezident  

Gion Gross a žiadny iný protikandidát nebol . Pri voľbe bol  Gion Gross opäť  jednohlasne  

zvolený  za prezidenta EE .  

9.2 Voľba pokladníka:   Na funkciu pokladníka  opäť ďalej kandidoval stávajúci  pokladník 

Willy Littau  a žiadny iný protikandidát nebol . Pri voľbe bol  Willy Littau  opäť  jednohlasne  

zvolený  za pokladníka  EE .  

9.3  Voľba náhradného revízora :   Na funkciu náhradného revízora bol navrhnutý  Wolfgang 

Vogt a žiadny iný protikandidát nebol . Pri voľbe bol  Wolfgang Vogt jednohlasne  zvolený  za 

náhradného revízora. 

 

10.Pocty : V roku 2017 nebol podaný žiadny  návrh na udelenie titulu čestný člen EE. 

 

11.Návrhy  : V roku 2017 nebol podaný žiadny  návrh zo strany žiadnej  z členských krajín . 

 

12. Prijatie nových členov : Esther Huwiler informovala, že v súčasnosti nie je možné 
odporučiť prijať žiadneho  nového člena a to i napriek tomu že  prezídium žiadosti   má.  
Fínsko , Rusko a Litva (sekcia králiky)  neboli doporučené  z dôvodu nesplnenie si svojich 
povinností a neúplnej dokumentácie .  
 
Prezídium obdržalo  žiadosť o prijatie z Turecka  . Turecký delegáti  boli v Egeri prítomný ako 
hostia  ,a zároveň odovzdali potrebné  podklady . Organizácia je relatívne mladá . Prezídium  
zostane naďalej v kontakte  a v prípade splnenia všetkých náležitostí pravdepodobne  budúci 
rok odporučí  prijať Turecko  do sekcie hydiny .  
 

 

13. Generálne zasadnutie EE 2018 bude poriadať Dánsky  zväz 09.-13.mája 2018 . Dánsko je 

i poriadateľom nasledujúcej Európskej výstavy  . Willy Littau  predstavil prítomným miesto 

konania  a informoval o organizačných záležitostiach . 

 

Ďalšie GZ budú v  

2019 29. Máj– 02. Jún- Chorvátsko 

2020 20. – 24. máj Česká republika 

2021 12. – 16. máj  Rakúsko  (tiež EE Schau) 

2022 25. – 29. máj Bosna/Herzegowina 

2024 08. – 12. máj otvorené pravdepodobne  ČR  (EE Schau) 

2027 05. – 09. máj Hollandsko (EE Schau) 

2030 29. máj – 02. jún ČR (EE Schau) 
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 14. Európska výstava 2018 Herrning Dánsko . Willy 

Littau  predstavil prítomným miesto konania   výstavy  

(haly)  informoval o organizačných záležitostiach ,o 

prihláškach ,kontaktných osobách  .Hovoril o nutnosti 

dodržania  predbežných nominácií na posudzovateľov 

( do 1.3.2018).Informoval o termínoch uzávierky 

výstavy : 7.9.2018 . Taktiež informoval o časovom 

harmonograme celej výstavy  .    

Správu Willyho Littaua  doplnil Gion Gross ,ktorý 

informoval o tom, že prípravy  bežia v plnom prúde 

a všetko nasvedčuje tomu že výstava   je veľmi dobre 

pripravovaná . 

 

15. Bod návrhy a želania nebol využitý . 

 

16. Rôzne . V bode rôzne požiadal o slovo  Urs Freiburghaus, náš čestný prezident ,ktorý si 

vzal  pod patronát  svoju  zodpovednosť  za EE -Sponzorstvo.  On vytvoril databázu 

a dokumentáciu potrebnú  pre sponzorskú agendu ktorá je plne  publikovaná i na stránke  

EE.   Ako informoval ,  nájsť takého sponzora ,ako je náš hlavný sponzor  firma  Mifuma nie je 

vôbec jednoduché .  Mifuna  náš hlavný sponzor nám  prinesie ročne 8000 € po dobu 

nasledujúcich päť rokov.  ( táto informácia bola odmenená aplauzom. )  

Ako povedal U. Freiburghaus do konca roka 2017 chce nájsť  viac podobných sponzorov, 
ktorí prispejú  dodatočne 4000 / EUR ročne - v priebehu 5 rokov . 
Vyzval taktiež i na  verbovanie v iných krajinách  , EE môže za to ponúknuť  trebárs reklamu 
na web stránke,  v katalógu E výstavy  ..... 
 
Esther Huwiler Opäť hovorila o elektronickej registrácii   a o kontaktoch prostredníctvom 
tejto registrácie  . 
Taktiež hovorila  o  Facebooku a profile "EE-members " V súčasnej dobe má 59 členov. Tu 
môžu byť reklamy na  výstavy  a akcie poriadené členskými krajinami . Z8roveň však vyzvala 
že  komunikácia a príspevky  musia byť  iba v niektorom z jazykov EE . 
 
Esther Huwiler z vďačnosťou hovorila o obfržaných  pozvaniach  na podujatia a výstavy ako aj  
poďakovala za obdržané  pekné darčeky, ktoré získal z rôznych krajín. 
 
Prezident  vyzýval na návštevu webových stránok http://www.entente-ee.com 
, ktoré sú pravidelne aktualizované a sú tam zverejnené  dôležité informácie . 
Okrem iného tiež požiadal o podporu výzvy generálnej sekretárky , o aktualizáciu 
elektronickej registrácie . 
Gion Gross poďakoval za pozvanie na početné udalosti, ktoré ak je to možné , vždy 
s radosťou príjme   ,taktiež poďakoval za početné zväzové  časopisy, ktoré   dostáva . 
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Záver : Gion Gross  veľmi  poďakoval všetkým za  aktívnu účasť, a disciplínu, vďaka  ktorej 
sme mohli rokovanie ukončiť  úplne a včas .Poďakoval členom Predsedníctva za dobrú 
spoluprácu a prekladateľom  Jean-Louis Frindel a Urs Lochmann za tlmočenie . 
 
Gion Gross poďakoval Istvanovi  Rohringerovi a Maďarskému  zväzu pod vedením prezidenta 
Antala Uhrnera a celému  tímu  za bezvadné usporiadanie  tohto stretnutia. Osobitné 
poďakovanie si zaslúži Nora Rohringer ktorá mala na starosti všetky organizačné  záležitosti 
a taktiež  zabezpečovala  všetky požiadavky  účastníkov . 
 
Na absolútny koniec zaželal  Gion Gross   všetkým účastníkom  úspešný rok a vyslovil nádej 
na stretnutia  pri  výstavách a na budúcoročnom zasadnutí v Dánsku  . Tým bolo Generálne 
zasadnutie  EE  2017 v Maďarskom Egeri ukončené  . 
 

 

Správu spracoval Žuffa  Peter   

 zástupca  ČSCH a SZCH pri EE  

člen Európskej štandardnej komisie pre hydinu EE  

 

Gramaticky neupravené 


